

3. *Commends* the Organization for the adoption of the International Sanitary Regulations and for the publication of the first volume of the International Pharmacopoeia;

4. *Commends* the Organization for its excellent record in providing assistance in connexion with health programmes in the Republic of Korea and for the Palestine refugees.

449 (XIV). Report of the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization

Resolution of 24 June 1952⁹²

The Economic and Social Council

Takes note with appreciation of the report of the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization (E/2226).⁹³

450 (XIV). Implementation of recommendations on economic and social matters

Resolution of 29 July 1952⁹⁴

The Economic and Social Council,

Having reviewed the report by the Secretary-General on "Implementation of Recommendations on Economic and Social Matters" (E/2166), together with the replies from governments contained in documents E/2165 and E/2165/Add.1 to 44,

Noting that the General Assembly and the Council have shown an increasing tendency to adopt resolutions which require specific reports within specified time-limits and that the record of replies to such resolutions is satisfactory,

Desiring to avoid, in keeping with resolution 593 (VI) of the General Assembly, duplication of effort and documentation both on the part of governments and the Secretary-General,

1. *Decides* to include in the future wherever practicable, in its resolutions specific indications of the timing of the report expected from governments in implementation of the resolutions concerned;

2. *Decides* to include each year in its annual report to the General Assembly information regarding replies received from governments on implementation of recommendations of the General Assembly and the Council on economic and social matters;

3. *Decides* that, as may be appropriate in the course of its work, it will consider the desirability of review-

3. *Félicite* l'Organisation d'avoir adopté les Règlements sanitaires internationaux et d'avoir publié le premier volume de la Pharmacopée internationale;

4. *Félicite* l'Organisation de la contribution remarquable qu'elle a apportée aux programmes sanitaires concernant la République de Corée et les réfugiés de Palestine.

449 (XIV). Rapport de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture

Résolution du 24 juin 1952⁹²

Le Conseil économique et social

Prend acte avec satisfaction du rapport de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture (E/2226).⁹³

450 (XIV). Mise en œuvre de recommandations relatives à des questions économiques et sociales

Résolution du 29 juillet 1952⁹⁴

Le Conseil économique et social,

Ayant examiné le rapport du Secrétaire général relatif à la "Mise en œuvre de recommandations relatives à des questions économiques et sociales" (E/2166), ainsi que les réponses des gouvernements figurant aux documents E/2165 et E/2165/Add.1 à 44,

Constatant que l'Assemblée générale et le Conseil ont manifesté une tendance croissante à adopter des résolutions demandant l'élaboration de rapports particuliers dans des délais déterminés et que le nombre des réponses obtenues à la suite de ces résolutions est satisfaisant,

Désireux d'éviter, conformément à la résolution 593 (VI) de l'Assemblée générale, tout double emploi en ce qui concerne les efforts déployés et la documentation fournie tant par les gouvernements que par le Secrétaire général,

1. *Décide* de faire figurer à l'avenir dans ses résolutions, toutes les fois que cela sera possible, des indications précises en ce qui concerne la date à laquelle les gouvernements doivent faire parvenir leur rapport en exécution desdites résolutions;

2. *Décide* de faire figurer chaque année, dans son rapport annuel à l'Assemblée générale, des renseignements relatifs aux réponses reçues des gouvernements en ce qui concerne la mise en œuvre des recommandations de l'Assemblée générale et du Conseil relatives à des questions économiques et sociales;

3. *Décide* d'examiner, lorsqu'il le jugera opportun au cours de ses travaux, s'il est souhaitable de pro-

⁹² See documents E/2269 and E/SR.617.

⁹³ Report to the United Nations, 1951-1952, Paris, 1952. XR.52.II.3A.

⁹⁴ See documents E/2324 and E/SR.663.

⁹² Voir les documents E/2269 et E/SR.617.

⁹³ Rapport aux Nations Unies, 1951-1952, Paris, 1952, XR.52.II.3A.

⁹⁴ Voir les documents E/2324 et E/SR.663.

ing the implementation of such recommendations relating to a particular field, or fields, of its activities;

4. Decides to discontinue the application of paragraphs 12-19, 22, 23 and 25, of the annex to resolution 283 (X) of the Council.

451 (XIV). Co-ordination of the work of the United Nations and the specialized agencies

Resolutions of 28 July 1952⁹⁵

A

The Economic and Social Council,

Having noted the report submitted by its Co-ordination Committee (E/2306), and the communication from the Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions appended thereto,

1. Expresses satisfaction with the progress made in the past year towards more effective co-ordination of the work of the United Nations and the specialized agencies, and urges continued efforts in this direction;

2. Adopts the statement on United Nations priority programmes contained in that report (paragraphs 9 and 10 as amended);

3. Approves the recommendations of the Co-ordination Committee concerning the review of programmes (paragraphs 11-15);

4. Expresses its appreciation to the Advisory Committee on Administrative and Budgetary Questions for the valuable observations it has submitted in response to the Council's request; and

5. Requests the Secretary-General to bring these observations to the attention of the specialized agencies and the organs of the United Nations concerned for appropriate action.

ANNEX

RECOMMENDATIONS AND SUGGESTIONS CONTAINED IN THE REPORT OF THE CO-ORDINATION COMMITTEE⁹⁶

United Nations priority programmes

9. The Committee recommends to the Council for adoption the following statement on United Nations priority programmes:

(a) The Economic and Social Council reiterates the need for priorities to be established for the successful carrying out of the economic and social work of the United Nations and the specialized agencies. Only by concentrating the limited resources now available on tasks of primary importance for the realization of the objectives of the Charter can international action hope to achieve really substantial results.

céder à une étude de la mise en œuvre des recommandations relatives à un ou plusieurs domaines particuliers de ses activités;

4. Décide de mettre fin à l'application des paragraphes 12 à 19, 22, 23 et 25 de l'annexe à la résolution 283 (X) du Conseil.

451 (XIV). Coordination des travaux de l'Organisation des Nations Unies et des institutions spécialisées

Résolutions du 28 juillet 1952⁹⁵

A

Le Conseil économique et social,

Ayant pris acte du rapport de son Comité de coordination (E/2306) et de la communication, jointe à ce rapport, du Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires,

1. *Exprime sa satisfaction* des progrès accomplis pendant l'année écoulée dans le sens d'une coordination plus efficace des travaux de l'Organisation des Nations Unies et des institutions spécialisées et demande instamment de nouveaux efforts dans ce domaine;

2. *Adopte* la déclaration qui figure dans ce rapport (paragraphes 9 et 10 amendés) au sujet des programmes prioritaires des Nations Unies;

3. *Approuve* les recommandations faites par le Comité de coordination au sujet de la révision des programmes (paragraphes 11 à 15);

4. *Remercie* le Comité consultatif pour les questions administratives et budgétaires des utiles observations qu'il a présentées pour satisfaire au désir du Conseil; et

5. *Invite* le Secrétaire général à porter ces observations à la connaissance des institutions spécialisées et des organes des Nations Unies que la question concerne, pour qu'ils prennent les mesures voulues.

ANNEXE

RECOMMANDATIONS ET SUGGESTIONS CONTENUES DANS LE RAPPORT DU COMITÉ DE COORDINATION⁹⁶

Programmes prioritaires de l'Organisation des Nations Unies

9. Le Comité recommande au Conseil d'adopter la déclaration suivante relative aux programmes prioritaires de l'Organisation, des Nations Unies :

a) Le Conseil économique et social réaffirme la nécessité d'établir un ordre de priorité afin d'assurer le succès des travaux entrepris dans le domaine économique et social par l'Organisation des Nations Unies et les institutions spécialisées. Pour qu'une action internationale puisse donner des résultats vraiment importants, il est indispensable de réservé les ressources limitées dont on dispose actuellement aux tâches qui sont d'un intérêt primordial pour la réalisation des objectifs définis dans la Charte.

⁹⁵ Voir les documents E/2327 et E/SR.662.

⁹⁶ Document E/2306 as amended at the Council's 662nd meeting.